

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KETIGA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : TUAN CHA KEE CHIN [RASAH]

TARIKH : 21 JULAI 2020 (SELASA)

SOALAN

Tuan Cha Kee Chin [Rasah] minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan kenapa JKM gagal menyerahkan bekalan makanan di bawah 'Garis Panduan Pengurusan Bantuan Khas Kepada Keluarga B40 Yang Terkesan Di Bawah PKP' kepada semua Ahli Parlimen untuk diagihkan kepada para penerima. Garis panduan ini dikeluarkan oleh Kementerian Kewangan melalui surat KK/BPB(26.00)202/2/2-3JD.6(3).

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat (KPWKM) amat prihatin dengan golongan sasaran yang telah terkesan akibat wabak COVID-19 yang telah melanda seluruh negara baru-baru ini.

Mesyuarat Khas Menteri-Menteri Bilangan 8 Tahun 2020 mengenai pelaksanaan Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) bertarikh 26 Mac 2020 memutuskan JKM bertanggungjawab memberi bantuan bekalan makanan kepada rakyat Malaysia yang hilang pendapatan dan memerlukan bantuan dalam tempoh pelaksanaan PKP.

Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) juga telah diberi tanggungjawab untuk menyelaraskan sumbangan makanan termasuk sumbangan daripada Pertubuhan Bukan Kerajaan (NGO)/ Badan Korporat/ Syarikat Swasta dan Individu sepanjang PKP dengan kerjasama pemimpin tempatan, Jabatan Sukarelawan Malaysia (RELA) dan Angkatan Pertahanan Awam Malaysia (APM). Semua pihak, termasuk pemimpin masyarakat boleh mengemukakan aduan dan rujukan sekiranya dikenal pasti ada pihak memerlukan bantuan kepada JKM yang berhampiran untuk disampaikan bantuan tersebut.

Sebanyak RM47.42 juta telah diperuntukkan bagi menampung program bantuan bekalan makanan semasa PKP iaitu Bantuan Bakul Makanan Fasa I - RM5.68 juta, Fasa II - RM9.06 juta, Fasa III - RM10.48 juta melalui peruntukan Tabung COVID-19. Manakala RM22.2 juta peruntukan daripada Kementerian Kewangan bagi menampung Bakul Makanan B40 Kawasan Parlimen. Tempoh masa bagi program bakul makanan mengikut Fasa adalah seperti berikut:

SOALAN NO. 43

BIL.	PERINGKAT AGIHAN	TEMPOH MASA
1.	Bantuan Bakul Makanan (Tabung COVID-19) Fasa I	26 Mac – 4 Mei 2020
2.	Bantuan Bakul Makanan B40 Kawasan Parlimen	26 Mac – 4 Mei 2020
3.	Bantuan Bakul Makanan (Tabung COVID-19) Fasa II	5 Mei – 31 Mei 2020
4.	Bantuan Bakul Makanan (Tabung COVID-19) Fasa III	Bermula 1 Jun 2020

Bagi membendung krisis panik keperluan makanan semasa PKP, KPWKMM telah mengambil inisiatif membuat permohonan tambahan bagi menampung keperluan bakul makanan agar lebih ramai dapat menerima manfaat bantuan ini. Kementerian Kewangan (MOF) telah meluluskan peruntukan bantuan khas bakul makanan kepada kumpulan B40 dengan peruntukkan sebanyak RM22.2 juta.

Bakul makanan ini adalah bagi setiap Ketua Isi Rumah di kawasan sesuatu Parlimen dan bukan khas kepada YB Ahli Parlimen. Jumlah bantuan bakul makanan yang diperuntukkan bagi setiap Kawasan Parlimen adalah sebanyak 1,000 bakul makanan dengan kadar RM100.00.

Selain daripada peruntukan 1,000 bakul tersebut, terdapat juga sumbangan-sumbangan keperluan asas dan bekalan makanan daripada NGO/ Badan Korporat/ Syarikat Swasta dan Individu juga menyumbang dalam pemberian bakul makanan semasa PKP. Oleh yang demikian terdapat pelbagai bentuk dan nilai bakul makanan yang diagihkan kepada penduduk yang layak semasa PKP.

SOALAN NO. 43

Keseluruhan penerima bantuan Bakul Makanan di seluruh negara adalah seramai 846,374 Ketua Isi Rumah (KIR) dan memberi manfaat kepada 3.0 juta Ahli Isi Rumah (AIR).

Kaedah perolehan bagi bantuan bekalan makanan ini adalah menggunakan Perolehan Darurat (AP173.2) iaitu merupakan proses perbelanjaan dalam keadaan darurat tanpa perlu melalui prosedur perolehan biasa. Pemilihan dan kelulusan pelantikan pembekal dibuat melalui Jawatankuasa Khas yang dibentuk oleh Kementerian dengan mengambil kira kemampuan untuk membekalkan barangan dalam skala besar serta menawarkan harga yang berpatutan dan berdasarkan lokaliti sesuatu kawasan.

Senarai item di dalam bakul makanan adalah terdiri daripada barangan keperluan asas yang diantaranya ialah beras, minyak masak, gula, tepung gandum dan lain lain. Senarai item juga berdasarkan keperluan setempat dengan kadar yang telah ditetapkan iaitu RM100.00.

Kementerian mengucapkan setinggi penghargaan kepada semua pegawai dan kakitangan (JKM), Rakan Agensi yang membantu pengagihan Bakul Makanan iaitu APM dan RELA yang bertungkus lumus memastikan 846,374 Ketua Isi Rumah menerima bakul makanan yang diedarkan.

Tidak ketinggalan juga, barisan para penyumbang yang terdiri daripada NGO/ Badan Korporat/ Syarikat Swasta dan Individu serta pemimpin masyarakat yang banyak membantu kementerian mengenal pasti mereka yang layak menerima bakul makanan.